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Století je dlouhá doba

úvodník

cem v duši a bez skřípajícího soukolí na téma kdo maže, 
ten jede, se prostě podrbete za uchem, ať to svědí nebo ne. 
Ve vzduchu budou poletovat tabletky, injekce, infuze, ale 
i spousta dobrot, které k takové oslavě bezpochyby patří. 
To byl umělecky řečeno přehled programu. Ještě máme 
dost času na to, abychom vám ho poslali poštou, protože 
se ještě před tím sejdeme na oblíbeném a tradičním Der-
matologickém update, který se bude konat také v Praze 
11. února 2020 v Cubexu na Pankráci.

Žijeme a pracujeme pro vás a zároveň vám děkujeme, 
že jste nám opět ve velkém počtu více než poloviny 
členské základny dali silný mandát k tomu, abychom vás 
zastupovali další 4 roky. Proto jste se zúčastnili aktivně 
voleb do výboru a revizní komise ČDS ČLS JEP, z. s. Ty 
skončily 12. září a  většinu z  nás jste opět zvolili za své 
zástupce. Podrobnosti už více než měsíc máte na našem 
webu i webu České lékařské společnosti. Takže ještě jed-
nou – Dermatologický update 11. února 2020 v pražském 
Cubexu a odborná konference ke stému výročí založení 
časopisu Česko-Slovenská dermatologie 26. března 2020 
také v Praze.

prof. MUDr. Petr Arenberger, DrSc., MBA, FCMA
předseda ČDS ČLS JEP, z. s.

Století je opravdu hodně dlouhá doba. Když se zeptá-
te dnešních studentů, jak si představují dobu za sto let, 
řeknou vám, že je to za hrozně dlouho. Dnes totiž řeší 
jiné záležitosti, teda jestli kadeřník obsluhuje ženy i muže 
bez jakýchkoliv rozdílů, jestli je „friendly“ k LGBTQ ko-
munitě (nebo kolik písmenek se ještě dá připojit), jestli 
má toalety děleny podle pohlaví nebo jsou unisex, kdyby 
náhodou klient nevěděl, kam přesně patří, případně jestli 
je v rodině maminka s tatínkem nebo spíš rodič 1 a rodič 
2. I  čtyřicetiletý člověk pro ně zaručeně není mladý. To 
gerontologové jsou už v terminologii opatrnější a neope-
rují ani u stoletého člověka s termínem „starý“, „přestárlý“ 
nebo snad dokonce „to je hustý, fakt šíleně starej.“ Odbor-
ně se v tomto případě používá termín dlouhověkost.

Shodou okolností máme letos v české dermatovenero-
logii dva dlouhověké. Jsem stará škola, dávám ještě že-
nám přednost a zatím jsem tím urazil jen jednu mladou 
americkou kolegyni. Proto i  teď dám přednost dámě. 
Paní profesorka Fadrhoncová se na první pohled v plném 
zdraví dožila požehnané stovky. Tady nezbývá než pobla-
hopřát a tajně doufat, že by se to mohlo stát u dermatolo-
gů obecným pravidlem, co říkáte... Vytvořil jsem pro ni 
její portrét ve formě perokresby. 

Dalším oslavencem se stovkou křížků na krku je váš ča-
sopis, který držíte v ruce, Česko-Slovenská dermatologie. 
To už víte. Jeden úvodník jsme těmto narozeninám letos 
už věnovali. Ale na takové kulaté narozeniny by to přece 
bylo málo. Proto upořádáme v Praze celodenní dermato-
venerologický seminář, ve kterém se chceme na náš obor 
podívat za uplynulých sto let optikou našeho kmenového 
časopisu. Nakonec jsme ho museli z původně plánované-
ho 29. 11. 2019 přesunout kvůli nedostupnosti Reziden-
ce primátora na čtvrtek 26. března 2020. Programem vás 
budu provázet společně s  profesorem Reslem, Štorkem 
a Vašků, docentkou Arenbergerovou a Kuklovou, docen-
tem Buchvaldem, Ettlerem, Fikrlem a  Gkalpakiotisem, 
asistentkou Benákovou, primářkou Bučkovou, primářem 
Drlíkem, doktorkou Karlovou, Prusíkovou a Zákouckou 
a doktorem Kratochvílem. Určitě se shodneme na tom, že 
takto sladěný orchestr pro nás připraví nezapomenutelný 
kulturní i odborný zážitek a každý z interpretů vystoupí 
i  se sólovým vstupem. Repertoár je široký jako ostatně 
celý náš obor, takže zazní sloky po stopách sklerodermie, 
Willanovy lepry, kmenových buněk, přitom stále se slun-
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